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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 10.02.2025, 8:30, MS Teams 
Zúčastnění 

Další pravidelné setkání proběhne 10.03., 8:30 online (MS Teams) 

Den EIZ: Komunita komunitě (zpětná vazba)1 
• Periodicita akce spíše ob rok (nutnost časování i vzhledem k VZ v CEL)

• Zapojit i ústavy AV ČR (v některých oblastech máme překryv – např. komunikace s akademiky)

• „Opakovací kolečko CEL“ je přínosné

• Víc lidí ze zahraničních VŠ, víc střípků z knihoven

• Prezentace těch, kteří se rozhodli nahrát do repozitáře (za VŠ dobrovolné):
o Barbora Kubátová - Životní cyklus EIZ na UHK, (pdf)
o Lucie Panchártek Suchá - EBA, EBS, UBCM, DDA, PDA: rychlý průvodce zákeřnými zkratkami, (pdf)
o Dóra Kalydy - Electronic Information Service National Programme, Hungary, (pdf)
o Jiří Jirát - Konsorcium knihoven, (pdf)
o Jiří Jirát - Životní cyklus e-zdroje v CzechELib - workflow v Consortia Manager, (pdf)
o Alžbeta Rabatinová - Životní cyklus e-zdroje v CEL, (pdf)
o Jakub Skoček a Jakub Szarzec - Využití štítků v praxi, (pdf)
o Jiří Pavlík - Stručný úvod do Seamless Access, (pdf)

o Uděláme prolink na webu Asociace, pravděpodobně bude zasláno avízo přihlášeným.

• Myšlenka – rozpracovat příspěvky DDA/EBA o plnotučného příspěvku na BA2025
o Užší tým – M.Drabantová, L.Bělohoubková (supervize LPS)
o Dotazníkové šetření, rešerše literatury
o Navázat na výstupy CRP2022 (zpracované výstupy má PS EIZ k dispozici)
o Kontrolní den k úkolu 10.03.2025 po setkání PS

Zpětná vazba k výzvě CzechELib k doplňkovému hlasování 
• Na návrh PS EIZ oslovil CEL kromě institucí, u kterých došlo k rozpadu již ustanoveného konsorcia,

všechny ČI s výsledky hlasování pro 2026+ a výzvou, volně formulováno, „teď je ještě možnost se
k některým ze zdrojů, které nemají dostatečnou podporu, přidat“.

• Všechny ČI tedy viděly, jak dopadly, již na konci ledna, ne až po předběžných nabídkách.

• Není to všespásné řešení, ale je to to, co jsme chtěli

1 V NTK byla zima, lidem z NTK taky, ví o tom, ale nepovedlo se to vyřešit 
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Setkání s knihovny.cz (mikrozápis) 

• Službu ZÍSKEJ řeší jiná organizace.

• Aktuálně služba ZÍSKEJ nemá modul pro e-MVS; je to v intenzivním řešení z důvodu CARDS
o Nemá smysl, aby PS EIZ intervenovala

• Zapojení do knihovny.cz je bezplatné, lze se zapojit i částí fondu, ale jednoznačně je preferované zapojení
celého fondu a identit

• Pro EIZ je nově používaný Summon (+SFX)

• Cokoli, co jde nějakým způsobem zharvestovat/získat metadata v rozumném formátu, to jde připojit
(Bookport už je)

• Pokud se instituce chce zapojit a zároveň plánuje migraci v rámci PNG, doporučují knihovny.cz vyčkat, ať
se to udělá už s novým systémem.

AI & EIZ webinář 

• Vypadá to nadějně na MU s jejich dvěma pedagogy

• Diskusní kolečko pracovních skupin Asociace je teď v dobrých rukou PS IVIG.

Novinky a zajímavosti na e-zdrojové půdě 
(plnotučný bod různé) 

CINAHL 

• Na UPCE a JČU dopadl rozpad konsorcia Ovid Emcare/Nursing FT+. UPCE zdroj nahradí databází CINAHL. Ve 
hře byl i zdroj Nursing Reference Center+ (srovnání obou produktů má PS EIZ k dispozici v e- konferenci).

Grammarly 

• ZČU pořídili 1 000 licencí, zpřístupňují přes Shibboleth
o Shibboleth stále ten problém, že jakmile člověka smažu, nedá se do účtu naskočit tak hladce, jako

první shibbolethtí přihlášení (VŠE potvrzuje, ale není to tak strašné)
Statista 

• Na UPCE 2025 nově – z rozsahu IP lidé skončí na hlavní stránce, přihlášení jako admin s přístupem ke
všem admin údajům (počínaje statistikami, konče možností měnit fakturační údaje a způsob platby)

• Řešeno s technickou podporou – po několika týdnech se podařilo provizorně vyřešit 
Juan Mariscal; Client Success Manager CE (juan.mariscal@statista.com) umí skrýt všechny
 „nebezpečné“ a citlivé údaje – pozor, nejdou pak generovat statistiky

• Stejně jsou ale všichni přihlášeni jako admin, jen nemají moc možností to rozbít

• Doporučení pro všechny předplácející instituce – zkontrolujte si, jak to vypadá u vás a případně
reklamujte. Kdo má Statistu přes CEL, reklamuje v CEL v cc, ať CEL ví, že je tam nějaký takový problém.

• ČZU ke Statistě doplňuje, že občas zlobí reporty

•

mailto:juan.mariscal@statista.com



